
Motion från styrelsen GNAO till Årsmötet 2022 om att besluta om en snittareal för 2 

älgskötselplaneperioder för vuxen älg för perioden 2019-2024 

 

Bakgrund 

Årsmötet 2021 har beslutat om att införa en ny tilldelningsmodell i GNAO där arealen för vuxen älg 

beräknas på: vuxenarealen x 3 år /antalet vuxna älgar som ska skjutas under älgsköselplaneperioden. 

Vi kommer från en historia med att försöka bygga upp älgstammen minst under den senaste 

femårsperioden och att vi därför under några år före 2019 endast har jagat kalv och sen under 

perioden 2019-2021 skjutit en stor andel kalv (ca 70 %) och totalt 1,6 älg/1000 ha till att vi under 

nästa älgskötselplaneperiod (2022-2024) av Länsstyrelsen hoppas kunna få beslutat en älgskötselplan 

där vi har uppnått våra mål om ca 7 älgar i vinterstam och att vi därför över tid bör kunna hålla en 

avskjutning på ca 2 älgar/1000 ha samt en lägre andel kalv (50%). 

De aktuella tilldelningsberäkningarna ser ut som följer: 

2019-2021: 1610 ha = (3år x 7516ha )/ 14 vuxna älgar 

2022-2024: 900   ha = (3 år x 7516 ha) / 25 vuxna älgar 

 

Styrelsens förslag till beslut på årsstämman 

Styrelsen föreslår att besluta om en genomsnittsareal för vuxen älg för båda skötselplaneperioderna 

2019-2021 och 2022-2024 som beräknas som följer: 

2019-2024: 1156 ha = 6år x 7516 / 39 vuxna älgar 

Notera att detta endast är en beräkning och att beräkningarna kan komma ändras efter att 

Länsstyrelsen har godkänt vår nästa älgskötselplan avseende hur många älgar och andel vuxna älgar 

som ska skjutas. 

Styrelsen motiverar detta förslag till beslut med att eftersom vi i den nya tilldelningsmodellen endast 

justerar areal för vuxen älg var 3:e år och att vi implementerar den nya modellen mitt i skarven 

mellan en uppbyggnadsfas av älgstammen och en mer normaliserad fas så ser vi detta som ett mer 

rättvist sätt att hantera arealen för den vuxna älgen under denna 6-årsperiod eftersom det skiljer sig 

så mycket mellan perioderna i antal älgar och kalvandel som kommer skjutas. 

Notera att detta förslag endast gäller för denna sexårsperiod eftersom vi sedan förväntar oss gå in i 

en mer stabil period avseende avskjutning och då räknar med att kunna följa modellen och kan sätta 

en areal i samband med att beslut för ny älgskötselplan tas. 

 

Styrelsen GNAO, Närtuna 2021-10-04  


